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Bestyrelsesmøde, mandag den 5. februar 2023, kl. 19.30 via Teams 
 

Dagsorden 
 

1 Velkomst  
 
 

 

2 Økonomi 

Orientering fra kassereren om 
tilbagemeldinger fra foreninger 
om medlemstal  

Orientering fra kassereren om 
regnskab 2023 og budget 2024 

 
 

Anne anmoder om at udlæg sendes afsted til 
kassereren med det samme.  

 

3 Orientering fra udvalgene 

Jens Nielsen – stikord til 
infofoldere om afgræsning på 
heder, marsk osv.  

Afsætning: der arbejdes på at sende uld til 
Tyskland til fårepiller. Det er svært at komme ind 
og få en aftale med slagterierne om fast 
afsætning. Det er forsøgt at komme ind på nogle 
større markeder hos COOP og Meny. Men det er 
ikke lykkedes endnu. Markedsføring af fårets dag 
går godt. 

Avl: Vi holder dommerkursus igen i år til sommer. 
Der arbejdes på delindekser. Der er et positivt 
samarbejde med SEGES. 31. maj, 2. august og 
4. oktober offentliggør SEGES indekstallene. På 
onsdag er der generalforsamling ved 
Landsskuet. 

Klima: Der skal laves et fællesmøde med Bet-
energy. Der kommer en opdatering af 
naturpjecen.  

3 Bluetongue 
 
Orientering fra Ann om møde i 
FVST den 1. februar 
 

Bluetongue (BTV) forventes at ramme DK til 
august og tidligst til juni 2024. BTV er på EU-
niveau blevet nedgraderet fra en liste 3 sygdom 
til en liste 4 sygdom. Det betyder at branchen 
denne gang selv skal afholde omkostninger på 
nær udgifter til laboratorie-analyser ved test. Vi 
skal i samarbejde med Dansk Kvæg og Dansk 
Gedeunion tage stilling til om vi ønsker et frivilligt 
udryddelsesprogram. Et sådant program er 
frivilligt fra branchen, men er det der, er alle 
forpligtet til at deltage i det. Der er på mødet fra 
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branchen og Dansk Fåreavl afgivet ønske om at 
man indgår i et samarbejde med Tyskland, 
Holland og Belgien om at presse på EU for at få 
en vaccine fremstillet til denne BTV-3. En 
vaccine findes pt. ikke. Der er mulighed for at få 
en national godkendelse af en vaccine. Det 
forventes at en vaccine i så fald vil kunne være 
klar sandsynligvis i sensommeren 2024. 

Der er indkaldt til et opfølgende møde, hvor vi 
skal komme med vores afgørelse omkring et 
frivilligt program. Derfor tager vi stilling til dette 
på repræsentantskabsmødet. Ann laver 
informerende materiale til mødet. 

4  
Repræsentantskabsmøde 2024 
 
 

Vi skal afgøre om vi vil være med i et frivilligt 
udryddelsesprogram af Bluetongue.  

Dagsordenen er klar 

Udvalgene skal have en beretning klar.  

5 Udpegning af medlemmer til 
bevaringsudvalget 
 

Danske Husdyr indstiller Preben Kyed 

Ann spørger Amalie Pedersen om hun vil 

indstilles.  

6 Arbejdsopgaver i bestyrelse og 
udvalg 
 

Frister skal overholdes.  

Udlæg skal sendes til kassereren straks. 

Derefter har kassereren 10 dage til at afregne. Vi 

vil gerne have kvartalsopgørelse over 

økonomien, så vi kan følge lidt med.  

Foreningsadministrator: alle skal have adgang, 

så udvalg selv skal sende referater ud. Der skal 

gerne sendes en guide til brug af programmet 

med ud. Anne undersøger om der findes en. 

Faste arbejdsopgaver skrives på oversigten over 

arbejdsopgaver. 

7 Næste møde 
 

2/3 ved repræsentantskabet. Konstituering. 

8 Evt.  
 
Kvægkongres 26-27/2 2024 
 
CO2 – metan m.m  
 

Bente er inviteret til Kvægkongressen 

Der findes ikke målinger af fårs udledning af 

metan, det var ønskeligt at vi kunne få noget 

faktuelt om emnet.  Vi er blevet tilbudt at komme 

ud og se udledningsundersøgelser hos 

slagtekalveproducenter. Bente kontakter SEGES 

og siger at vi gerne vil med på tour de kalv. 

Bente undersøger hvad der ligger af viden om 
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udledning af metan hos får i Norge og Sverige.  

Fårets dag: Der ligger meget arbejde i det. Der 

er blevet lavet et rigtig flot materiale. Der er 

blevet lavet et tilmeldingsskema.  

Ansøgningsskemaet til ulvehegn giver anledning 

til spørgsmål. Men folk skal lige i gang. Der er 

planlagt 3 ansøgningsrunder i 2024 og der er 

afsat 1 mio. kr. pr. ansøgningsrunde 

Gedeunionen er meget interesserede i 

samarbejde omkring webdyr og registreringer. 

Der kommer en årlig seance med SEGES, 

gederne inviteres med. 

Stigning i priser på kontrol på små slagtehuse: 

Det er blevet udskudt. Der kommer et nyt udspil 

siger ministeren. 

Fødevarestyrelsen kører velfærdskontroller i 

fårebesætninger fra februar til maj. 

Der skal være møde mellem MST og NST sidst i 

denne måned. Her skal vores ønske om 

sagsnummer og kvittering præsenteres. Lasse 

Jensen er positiv overfor forslaget.  

 
 


